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AKADEMICKÝ SENÁT 

 

Zápis č. 166 

ze zasedání konaného dne 25. listopadu 2015 od 10h v zasedací místnosti u děkanátu (2.11). 

 

Přítomni: 

● Vít Borčany 

● Martin Černý 

● Otto Eibl 

● Stanislav Jeţek 

● Oldřich Krpec 

● Lenka Lacinová 

● Kristýna Schneiderová 

● Hubert Smekal 

● Eva Šlesingerová 

● Ţaneta Vencourová 

 

Omluvena/i: 

● Jan Skalík 

 

Hosté: 

● Stanislav Balík, vedoucí katedry politologie 

● Břetislav Dančák, děkan FSS 

● Roman Chytilek, proděkan pro studium 

● Miroslav Mareš, vedoucí oddělení BSS 

● Barbora Uhlová, členka redakce HALAS  

● Zbyněk Vybíral, vedoucí katedry psychologie 

● Lenka Waschková Císařová, proděkanka pro vnější vztahy 

 

Program jednání: 

1) Ţádost o prodlouţení doby platnosti reakreditace studijního oboru Bezpečnostní a strategická 

studia, bakalářského studijního programu Politologie. 

2) Ţádost o akreditaci magisterského navazujícího studijního oboru Research informed 

psychotherapy v rámci studijního programu Psychologie. 

3) Různé 

 

 

Programu byl schválen (10 pro, 0 proti, 0 se zdržel).  
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1) Žádost o prodloužení doby platnosti reakreditace studijního oboru Bezpečnostní a 

strategická studia, bakalářského studijního programu Politologie. 

 

Děkan Dančák uvedl obě ţádosti (bod programu 1 a 2) do kontextu, vyjádřil oběma materiálům 

podporu, přičemţ u akreditačního materiálu Research informed psychotherapy zmínil, ţe je moţné, 

ţe název studijního oboru není definitivní a po dohodě s katedrou psychologie zřejmě dojde k jeho 

změně (k větší obecnosti – v souladu s politikou MU). 

 

Miroslav Mareš stručně materiál představil a dále informoval o tom, ţe obor BSS prošel vnitřním 

evaluačním řízením. Obor je zcela funkční a rozvíjí se. Silná stránka oboru je bohatá publikační 

činnost členů oddělení BSS. 

Stanislav Balík navázal a vyjádřil spokojenost nad tím, ţe v rámci katedry se obor nijak nevyděluje, 

naopak, oba obory vyučované na katedře jsou vhodně propojené (věcně i personálně). 

Proděkan Chytilek doplnil informace o sebeevaluační schůzce, kterou zmínil Mareš – proběhla 

v září 2015, zpravodajem byl Petr Suchý (KMVES) a její součástí byla diskuse nad třemi posudky. 

Zásadní výhrady vznesené proti oboru nebyly, naopak bylo upozorněno na to, ţe zájem o obor ze 

strany studujících roste, vyzdviţena byla i jiţ zmíněná publikační činnost členů oddělení BSS. 

Vít Borčany se dotázal na detaily o personálním zajištění (v současné době má obor pouze jednoho 

profesora, dále samé odborné asistenty. Miroslav Mareš uvedl, ţe čeká brzké posílení z hlediska 

docentů (Tomáš Šmíd a Josef Smolík se připravují na zahájení habilitačního řízení). 

Vít Borčany dále pochválil rozdělení kurzu Dějiny strategického myšlení na dva předměty Dějiny 

vojenství a bezpečnosti a Strategické myšlení, k čemuţ Mareš uvedl, ţe šlo o snahu zvýšit počet 

povinných předmětů a současně sníţit jejich kreditovou zátěţ. To zlepšilo situaci pro studenty. Balík 

doplnil, ţe jde o průběţnou snahu vylepšovat obor za běhu – bez ohledu na hodnotící mechanismy. 

Eva Šlesingerová se zeptala, zda je oddělení BSS jediné v ČR a čím se případně odlišuje od jiných. 

Mareš hovořil o boomu podobných pracovišť (v reakci na aktuální situaci ve světě), nicméně 

brněnské BSS bylo prvním takovým pracovištěm, od kterého se některé další pracoviště inspirují. 

Největší konkurenci má představovat MUP. Důraz je na BSS kladen na kvalitu obecně, tematicky 

pak na vnitřní bezpečnost, a věcně na vlastní a pečlivý přístup k dané problematice, coţ se promítá 

pozitivně do praxe – absolventi jsou velmi dobře uplatnitelní napříč soukromým i veřejným 

sektorem. 

Stanislav Jeţek se zeptal, zda jsou s oborem na fakultě spojena bezpečnostní rizika. Miroslav Mareš, 

Stanislav Balík i Břetislav Dančák ujistili tázajícího, ţe nikoli. 

Ţaneta Vencourová upozornila, ţe v reakreditačním spisu nalezla pouze jeden anglicky vyučovaný 

předmět, a zeptala se, zda se neuvaţuje o rozšíření. Stanislav Balík odpověděl, ţe to je výraz 

serioznosti oboru – v reakreditačním spisu jsou uvedené pouze předmětu, u nichţ je moţné 

garantovat stabilitu (jde tedy o jakési garantované minimum). V aktuální nabídce studijních 

předmětů je celá řada anglicky vyučovaných předmětů, které ale není moţné garantovat kaţdý rok 

(bývají učené i externími lektory, popř. učiteli, kteří na katedru zavítají v rámci programu Erasmus). 

Navíc na katedře politologie vzniká akreditační materiál pro další anglicky vyučovaný studijní obor 

– Conflict and Democracy Studies (společný pro BSS a POL). 
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Usnesení: 

AS FSS MU schvaluje žádost o prodloužení reakreditace studijního oboru Bezpečnostní a 

strategická studia, bakalářského studijního programu Politologie a její předložení Vědecké 

radě (10 pro, 0 proti, 0 se zdržel). 

 

2) Žádost o akreditaci magisterského navazujícího studijního oboru Research informed 

psychotherapy v rámci studijního programu Psychologie. 
 

 

Zbyněk Vybíral stručně představil materiál a vyjádřil radost, ţe po dlouhých přípravách je 

materiál na světě, je v určitém slova smyslu unikátní – vychází z výzkumu, ne z jedné 

z tradičních škol, tak jak je to mu na jiných podobně zaměřených pracovištích. V současné době 

končí studijní obor Psychoterapeutická studia, coţ uvolnilo kapacity vyučujících, aby se mohli 

věnovat anglicky vyučovanému programu (jde o etablované odborníky i v mezinárodním 

měřítku, kteří v zahraničí i publikují a kteří disponují bohatou sítí kontaktů na zahraniční 

pracoviště podobného zaměření). Současný název oboru (který se ale bude po dohodě s vedením 

FSS měnit – zřejmě na Psychotherapeutic/Psychotherapy Studies) byl zvolen tak, aby byl co 

nejvíce deskriptivní a nemátl případné uchazeče.  

Vít Borčany se zeptal, na jaké uchazeče program cílí, Vybíral uvedl, ţe na studenty z humanities 

(BA v psychologii) ze zahraničí (primárním cílem tedy nejsou studenti bakalářského programu 

FSS). 

Hubert Smekal se dotázal na předpokládaný počet studentů a způsob jejich oslovení. Prof. 

Vybíral hovořil o 10 studentech, přičemţ očekává, ţe v horizontu několika málo let by se mohl 

vytvořit převis poptávky a bude moţné si z uchazečů vybírat. Promo bude probíhat standardním 

způsobem (vyuţijí se jiţ v současnosti funkční, i fakultní, kanály), vyuţije se ale i známosti členů 

katedry v zahraničí. 

Stanislav Balík se dotázal na to, kdy se očekává první přijímací řízení. Vybíral uvedl, ţe začínat 

by s výukou na katedře chtěli od února 2017. 

 

Usnesení: 

AS FSS MU schvaluje žádost o akreditaci magisterského navazujícího studijního oboru 

Research informed psychotherapy v rámci studijního programu Psychologie a její předložení 

Vědecké radě (10 pro, 0 proti, 0 se zdržel). 

 

 

3) Různé 

 

❖ Stipendijní komise, soupis stipendijních programů, stipendium pro správce Spolkovny 

Vít Borčany informoval AS ohledně plánovaných změn ve způsobu práce stipendijní 

komise – budou podniknuty kroky k její stabilizaci a ke zpřesnění/transparentnosti 

rozhodovacího procesu. Vznesl na vedení FSS rovněţ dotaz, zda by počet kol, ve kterých 

se stipendia udělují, bylo moţno sníţit ze současných čtyř na tři (v zářijovém termínu se 

nedaří studenty mobilizovat. 

Roman Chytilek uvedl, ţe diskutované otázky jsou zcela v gesci studentské komory AS 

FSS, úpravy tedy nejsou ţádný problém. Vedení naopak vţdy trvalo, aby čerpání stipendií 

v tomto programu probíhalo s intenzivní součinností studentské komory AS FSS, která 

zde nese velký díl zodpovědnosti. Současně vyuţil příleţitost a informoval senátory, ţe by 



- 4 - 

 

 

 

s nimi rád vedl diskusi o podobě soupisu programů na další rok. Vzhledem k tomu, ţe 

v této věci neexistuje ţádný úzus, navrhl setkání všech zájemců o danou problematiku. 

Vít Borčany se dále zeptal, zda by část prostředků ze stipendijního fondu nemohla být 

vyčleněna pro člověka/studenta, který by se staral o propagaci a rezervační systém (dnes 

neexistující) Spolkovny. Vedení uvedlo, ţe o tom mohou vést debatu. 

 

❖ Dlouhodobý záměr fakulty 

Ţaneta Vencourová se zeptala děkana na přípravy dlouhodobého záměru FSS. Děkan 

odpověděl, ţe přípravy skutečně probíhají, jsou svázány s dlouhodobým záměrem MU. 

V nejbliţší době dojde k rezortnímu rozdělení úloh proděkanům, 7. 12. bude diskuse 

pokračovat na kolegiu děkana. Následně vedoucí kateder dostanou výzvu ke svolání 

zvláštních chůzí, kde se záměr bude prezentovat (prosinec). V únoru příštího roku by měl 

být finální materiál předloţen AS a Vědecké radě tak, aby na jaře byl tento materiál platit. 

 

❖ Kontrola studijních předpisů 

Roman Chytilek poţádal AS o budoucí spolupráci při úpravě studijních předpisů. Úpravy 

jsou vyvolány rektorátní kontrolou – vzhledem k tomu, ţe předpisy vznikají průběţně, 

v několika málo detailech dochází k rozporům s pravidly platnými na vyšší úrovni. 

 

❖ Změny Jednacího a volebního řádu AS 

Kristýna Schneiderová informovala o tom, ţe studentská komora AS začala pracovat na 

moţných změnách Jednacího a volebního řádu AS FSS. Stanislav Balík doporučil 

senátorům, aby s případnými změnami počkali, protoţe nás čeká celá řada změn 

v návaznosti na přijetí nového vysokoškolského zákona – prostoru pro změny tedy bude 

dost. 

 

❖ Platforma pro setkávání AS FSS a členů AS MU za FSS 

Vít Borčany vyjádřil úmysl vyvolat pravidelná setkávání členů AS FSS se členy AS MU 

za FSS,  na kterých by docházelo k vzájemnému informování o probíhajících agendách. 

Borčanyho plán byl pozitivně kvitován. 

 

❖ IT 

Martin Černý informoval, ţe současný web AS FSS zmigruje na nové fakultní stránky. 

Lenka Lacinová informovala o úspěšném nastavení senátního hromadného e-mailu. 

 

 

 
 

 

Příští zasedání AS FSS MU se uskuteční ve středu 16. prosince 2015 v 10:00. 

 

 

 

   

doc. Mgr. L. Lacinová, Ph.D. 

předsedkyně senátu 

Mgr. Otto Eibl, Ph.D. 

místopředseda senátu 

Mgr. Vít Borčany 

místopředseda senátu 
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Zapsal Otto Eibl 
 


